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Dagsorden 

1 .  Va lg  a f  r e f e ren t  
2 .  Godk ende ls e  a f  r e fe ra t  uds end t  a f  I nge r  12 . 8 .2019 .  
3 .  O r ien te r i ng  s i den  s i ds te  møde  
4 .  Op f ø lgn ing  f r a  s i ds te  m øde  v edr .  k as se re r .   
5 .  U rban ias  s t r a teg i  i  f o r ho ld  t i l  p rob lemat i kken  om t i l lægskøbesum.  
6 .  Soc iok r a t i .  S t emn ing  og  s t a tus  e f t e r  med lemsm ødet  o g  

s oc iok ra t i g ruppens  eva lue r i ng ,  s amt  v i de re  p lan .   
7 .  Ud le j n ings pr i nc i ppe r .  O r i en t e r i ng  og  f o rs la g  f ra  a rbe jds g r uppen .   
8 .  Med lems l i s t ens  ud t r y k .   

   10 .  Bes lu tn ings log .  Fo rs l ag  t i l  a r be jdsg r uppe  t i l  sy s temat i k .  I nger .  
   11 .  Ev t .  Fo rs lag  t i l  bog r upper .  Se  b i l ag  f ra  fæ l lessk absg ruppen  
   12 .  Næste  bes t y re l sesmøde  
   13 .  Ev t .  
 
Referat: 
 

 
 

1 .  Va l g  a f  r e fer ent  f or  a f tenens  m øde sam t  t idsp lan  fo r  møde t .  
AG S v a lg t  som re f e r en t .  
 

2 .  Godkendel se  a f  re f era t  a f  s i dst e  best yre l sesmøde 12 . 08 . 19  ( udsendt  
a f  Inger  d .12 .08 )  Re f e ra t e t  godk endes .  
 

3 .  Or iente r ing  s i den  s i dst e  møde  
TSK o r i en t e rede  om fø lgende  punk t e r :  
 

I .  Fø lgegr uppe  og  s t y r eg r uppemøder  a f l y ses  i nd t i l  KBH K ommune  har  
a f sa t  r ess our ce r  t i l  l o ka lp l ansar be j de t .  

 
I I .  TSK har  sk r ev e t  på  F r ank  J ens en  Facebook  væg(k omment a r  t i l  e t  

ops lag  han  havde  lave t  i  f o rb inde l se  med  re j seg i l de  f o r  3  r ev l e  



s en io rbo fæ l l es s kab)  og  ha r  e f t e r fø l gende  m od t age t  e t  s va r .  Se  
s va r b reve t  neders t  i  r e f e ra t e t .  
 

 
I I I .  Der  e r  a f ho ld t  m øde  m ed  L ine  Bar fod  ( LB)  og  Vandkuns ten  v edr .  

e t ab le r ing  a f  s oc ia løkonom is k  v i r k somhed .  F ra  Ur ban ia  de l t og  M SH og  
TSK.  L B  op fo r d re r  U rban ia  t i l  a t  t age  k on t ak t  t i l  en  e l le r  f l e r e  
s oc ia løk onomisk e  v i r ksom heder  m hp .  a t  b l i ve  k loger e  på ,  hvad  de t  
i ndebærer .  V i  l ad e r  de t  hv i l e  ind t i l  l oka lp lans arbe jde t  gå r  i  gang .  L B  
har  e t  l av e t  op læ g om SØK ,  som de t  v i l  vær e  op lag t  a t  t age  
udgangs punk t  i  nå r  v i  gå r  i  g ang  med  den  v ide re  p roc es .  

 
I V .  AKB København  hav de  i nv i t e r e t  bo l i gm in is t e r  Kaa re  Dy bv ad  t i l  

r undv is n ing  i  Lund to f t egade  og  en  s nak  om t i l læ gsk øbes um men.  
Repræs en tan te r  f r a  Urban ia  de l t og  i  e t  møde t ,  og  f i k  m u l ighed  fo r  a t  
f o r tæ l l e  m in is t e r i en ,  hv o rdan  t i l lægs købe summ en udgør  en  ba r r ie r e  
f o r  by gger ie t  a f  Urban ia .  Se  bo l igm in is t e rens  s va r  neders t  i  r e fe r a te t .  
 

V .  S ta t us  f o r  a f s lu t n ing  a f  Pay pa l .  Urban ia  ha r  7000  k r .  t i l  gode  hos  
Pay pa l ,  de r  a rbe jdes  på  a t  de  b l i ve r  ud be ta l t .  
 

V I .  Fem med lemmer  e r  i  r es tance .  TK pegede  på  a t  d e r  e r  uda rbe j de t  en  
p roc edure  vedr .  mang lende  be ta l ing  og  ek sk luder i n g ,  s om s ka l  fø l ges  
nå r  med lemmer  e r  i  r es tanc e .  
 
 

4 .  Opf ø lgn ing  f ra  s ids te  møde vedr .  kasserer .  T ina  Solve i g .   
Punk te t  udsky des ,  da  ingen  a f  de  t i l s t edeværende  ønsk er  a t  t age  pos t en .  
I nd t i l  v ide re  ha r  TSK  de  nødv end ige  opgaver .  

 
 
5 .  U rbani as  s t ra t eg i  i  fo rho ld  t i l  p rob lem at ikken om t i l læ gskøbesum.  

 
TSK o r i en t e rede  om,  a t  hun  ha r  vær e t  i  d i a l og  m ed  Anders  O lesen ,  s om 
har  vær e t  i  d ia l og  med  M ikk e l  Warm ing  ( Næ st fo rmand  AKB) ,  og  a t  hun  v i l  
k on t ak t e  Ro l f  Anders son(b ygged i r ek t ø r  i  KAB)  med  henb l i k  på  a t  høre ,  
hvo r dan  v i  s ka l  t o l k e  m in is t e rens  s va r b rev .   
V i  a f v en t e r  ud fa ld  a f  den  v e rs e rende  r e t ss ag ,  hvo r  K AB og  BL  ha r  an lag t  
s ag  m od  Københavns  Kommune v edr .  t i l lægs købesummen.  Ur ban ias  
s t r a teg i  ved r .  t i l købes um  komm er  på  s om punk t  t i l  bes t y r e l sesmøde den  
10 .  ok t .  
 
 

6 .  Soc iokra t i .  S tem ning og  s t a tus  e f t e r  m edl emsm ødet  den  05 .09  samt  
soc i ok ra t i gruppens  eva luer i ng .  V ider e  p l an .  
AML:  A t  a r be jde  s oc iok r a t i sk  e r  en  god ,  m en  også  t id sk ræv ende  p roces .  
P roc es sen  ha r  megen  fokus  p å ,  a t  man  a rbe jde r  med  e t  a l l e rede  s t i l l e t  
f o r s lag ,  så  de t  kunne  god t  a t  s upp le re  med  en  fase ,  de r  g i ve r  p lads  t i l  a t  
a rbe j de  m ed  ideer  og  innova t ion .  TSK fand t  de t  g ivende ,  a t  de r  på  m øde t  
v a r  de l t ager e  f ra  andre  o rgan i sa t ioner .  AML fo r es log ,  a t  v i  f r emadr e t t e t  
k an  ov erve j e  a t  i nv i t e r e  bo fæ l les skabe r  som  f . eks .  Dy ssegår d  e l l e r  
Perm atop i a ,  de r  ha r  p rak t i sk  e r f a r ing  me d  a t  a rbe jde  med  soc iok r a t i .  



I D :  Soc iok ra t i g ruppen  ho lde r  møde  24 .  ok t .  2019 ,  hv o r  de r  b l . a .  sk a l  
a rbe j des  med ,  hv o rdan  v i  f å r  s kab t  en  s oc iok ra t i sk  o r gan i s a t ion  og  f å r  
udanne t  nog le  f l e re  f ac i l i t a to r e r .  
 

7 .  Udl e jn i ngspr i nc i pper .  Or i ent er ing  og  f or s lag  f ra  arbe jdsgruppen 
(Gr o ,  Susanne,  T ina  Sol ve i g )  
Trods  f le r e  møder ,  e r  de t  i kke  l ykk edes  g ruppen  a t  nå  t i l  en ighed  om e t  
f o r s lag  t i l  bes t y re l sen .  G ruppen  har  de r fo r  bes lu t t e t ,  a t  enke l t e  pe rsoner  
f r a  a rbe jdsg r uppen  k an  f r emsende  egne  fo r s lag  t i l  bes t y r e l sen .   
TSK har  f r ems end t  e t  f o r s l ag  t i l  en  d i f f e ren t i e re t  ven te l i s t e .  E f t e r  en  
k ons t ruk t i v  d is kus s ion  b l i v e r  f o r s lage t  j u s t e r e t ,  og  de r  e r  b l and t  de  
de l t agende  bes ty r e l s esmed lemmer  nu  o pbak n ing  t i l  e t  f o r s l ag ,  de r  
i ndebærer  f ø lgende  f o rde l ing :  
 

•  10  % unge  (mang le r  a t  f å  de f ine re t  hvad  ”ung”  e r )  

•  30  % børne fam i l i e r  ( dvs .  a t  huss t anden  sk a l  have  h jemmeboende  
børn  under  21  å r .  W eek endbørn  tæ l le r  ogs å  s om h jemmeboende  
børn )  

•  60  % øv r ige  huss t ande ,  hv o ra f  50% s ka l  være  under  50  å r  
( gennem sn i t s a lde r  f o r  de  voksne  i  huss t and en)  og  de  øv r i ge  50% 
s ka l  vær e  over  50  å r  (gennems n i t sa lde r  f o r  de  v oks ne  i  
hus s tanden)  

 
På  møde t  b lev  de r  ogs å  d r ø f t e t  f o rde l ing  med  hensyn  t i l  k øn ,  ud  f r a  e t  
f o r s lag  omde l t  f r a  Ben te  ( I D´s  kær es te ) men  d rø f t e lsen  mundede  i kk e  ud  i  
e t  ende l i g t  f o r s l ag .  A rb e jde t  m ed  a t  l av e  e t  f o r s lag  t i l  en  d i f f e ren t ie r e t  
v en t e l i s t e  baser e t  på  k øn  m ed t ages  som  punk t  på  næste  
bes t y re ls esm øde,  hvo r  v i  også  ska l  t age  s t i l l i ng  t i l ,  h vo r dan  v i  behand le r  
d i f f e ren t ie r ede  ven te l i s t e r  på  med lemsm ødet  den  28 .  ok t .   
 
 

8 .  Medlem sl is t ens  ud t ryk .  Fors l ag  f r a  Hanne Bros ,  K - gruppe .   
Udsky des  t i l  næs te  møde ,  hv o r  K  g ruppen  e r  t i l  s t ede .  
 

 
9. Beslut n ings l og .  Fors l ag  t i l  a rbe jdsgruppe t i l  syst emat ik .  Inger .  

I D  o r i en te r  om,  a t  hun  ønsk er  a t  gå  i  gang  med  en  p r oces  som s ka l  
s kabe  k l a rhed  ov er  hv i l ke  bes lu tn i nger ,  de r  e r  bes lu t t e t  hvo r nå r  i  
U rban ia .  Hun  s e r  ge rne ,  a t  de r  b l i v e r  e t ab le re t  en  g ruppe ,  som i  
fæ l lessk ab  k an  va re t age  denne  opgave . I D  b lev  op f o rd r e t  t i l  a t  k on t ak t e  
Ma j ken  Wi i ngaar d ( t i d l i ge r e  næst f o rmand)  og  Dor t he  Bak  ( t i d l i ge r e  
bes t y re ls es k onsu len t )  f o r  a t  hør e ,  hvad  de  l i gge r  i nde  med  a f  ma t e r ia le  .  
Hv is  m ed lemm er  l i gge r  i nde  med  dokum ent e r ,  s om e r  re l evan t  f o r  de t t e  
a rbe j de ,  m å  de  mege t  g e rne  s ende  de t  t i l  ID  e l l e r  bes t y re l sen .  ID  ha r  
f åe t  bes t y re ls ens  manda t  t i l  a t  gå  i  gang  m ed  denne  opgav e .  
 

12 . Evt .  For s lag  t i l  bogrupper .  Se  b i l ag  f r a  fæl lesskabsgr uppen.  
    Punk te t  udsky des  t i l  næ s te  m øde .  
 
11 . Næst e  best yre lsesm øde  

Næste bestyrelsesmøde bliver den  10 .  ok t .  f r a  16 . 30 - 21 . 00 .  Møde t  b l i ve r  hos  

AML,  B lågårdsgade  29A.  Der  v i l  b l i v e  s e rv e re t  a f t ensmad.  



 

12 .  Evt .  
Der  ska l  t i l  bes t y re l s ens  møder  vær e  p l ads  t i l  d i sk us s ion  og  
men ings t i l k endeg i ve l se r  –  de t  gør  vo res  møder  dynam iske  og  v i  b l i v e r  
k l ogere  på  os  s e lv  og  h i nanden .  Hv is  man  e r  sær l i g t  pass ionere t  f o r  
e t  emne  e l le r  en  p rob lem s t i l l i ng ,  s å  de l t ag  ende l ig  i  den  
a rbe j ds g ruppe  som  behand le r  emnet ,  da  de t  e r  he r  m an  har  mu l i ghed  
fo r  f å  s nakke t  t i ngene  i gennem og  få  i nd f l y de ls e .  
E r  de r  behov  fo r  a t  s oc ia l  a r rangement  i  s t ede t  f o r  de t  s om b lev  
a f l ys t?  
 

 

 

Brev  f ra  bo l igmin is teren:  
M a n g e  t a k  f o r  e t  g o d t  b e s ø g  p å  L u n d t o f t e g a d e  d e n  2 .  s e p t e m b e r  2 0 1 9 ,  h v o r  
b l a n d t  a n d e t  t i l l æ g s k ø b e s u m  b l e v  d r ø f t e t .  
E f t e r  a l m e n b o l i g l o v e n s  §  2 7  b  k a n  k o m m u n a l b e s t y r e l s e n  i n d t i l  d e n  1 .  j a n u a r  
2 0 2 5  b e s l u t t e  a t  u n d l a d e  a t  o p k r æ v e  e n  t i l l æ g s k ø b e s u m  i  f o r b i n d e l s e  m e d  
a f h æ n d e l s e  a f  e n  a lm e n  b o l i g a f d e l i n g s e je n d o m  i  e t  u d s a t  b o l i g o m r å d e ,  h v i s  
a f h æ n d e l s e n  s k e r  m e d  h e n b l i k  p å  o p f ø r e l s e  a f  p r i v a t e  b o l i g e r  e l l e r  e r h v e r v .  
 
D e  n u v æ r e n d e  r e g l e r  g ø r  d e t  a l t s å  i k k e  m u l i g t  a t  f r a f a l d e  t i l læ g s k ø b e s u m ,  n å r  
n y b y g g e r i  o m h a n d l e r  o p f ø r e l s e n  a f  a l m e n e  b o l i g e r ,  i d e t  h e n s ig t e n  m e d  
p a r a l l e l s a m f u n d s a f t a l e r n e  e r  a t  s k a b e  b o l i g o m r å d e r  m e d  f o r s k e l l i g e  
b o l i g f o r m e r  o g  e n  v a r i e r e t  b e b o e r s a m m e n s æ t n i n g .  D i s s e  r e g le r  e r  e n  d e l  a f  
a f t a l e r n e  o m  b e k æ m p e l s e  a f  p a r a l l e l s a m f u n d  o g  v i l  i k k e  b l i v e  æ n d r e t .  
 
J e g  ø n s k e r  d o g  s o m  b o l i g m i n i s t e r  a t  s i k r e  m e r e  a l m e n t  b y g g e r i  i  d e  s t ø r r e  
d a n s k e  b y e r ,  s å  d e t  e r  m u l i g t  a t  f å  e n  b o l i g  –  o g s å  n å r  m a n  i k k e  h a r  e n  h ø j  
i n d k o m s t .  D e r f o r  h a r  j e g  i g a n g s a t  e t  a r b e j d e ,  s o m  s k a l  s e  p å  r e g l e r n e  
v e d r ø r e n d e  t i l læ g s k ø b e s u m .  
S å f r e m t  f r a f a l d  a f  t i l l æ g s k ø b e s u m  g ø r e s  t i l  e n  m u l i g h e d  v e d  o p f ø r e l s e  a f  n y  
t a l m e n t  b y g g e r i  i  i k k e  u d s a t t e  b o l i g o m r å d e r ,  v i l  p r o j e k t e t  d o g  f ø r s t  k u n n e  
g e n n e m f ø r e s ,  n å r  b o l i g o m r å d e t  i k k e  læ n g e r e  e r  u d s a t  –  e l l e r  h v i s  b o l i g e r n e  
i k k e  e t a b l e r e s  i  s e l v e  b o l i g o m r å d e t .  

 
 

 
…… ……………… ……… ……………… ……… ……………… ……… …….  
 
 
 
B i l ag :  
 
 
B rev  t i l  F rank  J ensen ,  20 .08 .19 :  

Kære Frank Jensen. 

Jeg benytter dit fine FB opslag om Den Tredje Revles rejsegilde til at skrive til dig. 

Jeg er forperson for UrbaniaCPH, et byboligfællesskab for alle aldre. Vi er på vej. Har 
været det siden 2009, de senere år sammen med KAB. Vi skal bygge i 



Lundtoftegade. Vi er godt 200 medlemmer plus børn. Skal bygge 110 boliger og 
tilhørende fællesområder. 
KK har gennem alle årene været meget interesserede i projektet og vores værdi og 
vision, som også helt konkret tilfører Lundtoftegade nogle nye muligheder. Vi har et 
fint samarbejde med afdelingsbestyrelsen for AKB Lundtoftegade. Aktuelt er vi 
endelig i gang med lokalplansarbejdet. KAB/AKB er bygherre, Vandkunsten har 
opgaven med lokalplan og vi venter på at samarbejdet med TMF kan påbegyndes. 
Det har vi ventet på siden foråret, TMF har meddelt bygherrerådgiver/styregruppen, 
at de desværre, grundet manglende ressourcer i bemandingen, ikke kan oplyse, 
hvornår der vil blive udpeget en projektleder og dermed heller ikke hvornår vi kan få 
første møde med TMF og komme i gang med selve lokalplanprocessen.  

Vi anerkender personale- og ressourcemangel. Jeg vil med den henvendelse blot 
henlede din opmærksomhed på, at der er flere fællesskaber som Den 3. revle på vej. 
At vi kæmper ihærdigt og virkelig gerne vil være med til at tilføre byen og dens 
borgere noget nyt og godt. Jeg er meget glad for at læse, at du også vil kæmpe for 
denne sag. Byen og borgerne beriges heraf. Og, jeg er helt sikker på at flere af 
denne vej kan klare sig med færre, eller uden kommunale ydelser i forskellige svære 
livssituationer.  

Jeg håber meget st TMF meget snart får ressourcer til lokalplansprocesser rundt 
omkring i byen. Jeg vil virkelig glæde mig til den dag vi kan invitere dig med til 
grundstensnedlæggelse og senere rejsegilde og indvielse. Det har været en meget 
meget lang rejse for Urbania at nå her til - 10 års ihærdig frivillig forberedelse, og vi er 
SÅ klar.  

Med venlig hilsen 
Tina solveig Koch 
På vegne af Urbania CPH  

 
 
B rev  f r a  F r ank  J ens en ,  22 . 08 . 19 :  

Kære Tina Solveig Koch, 

Tak for din henvendelse angående Urbania CPH.  

Ligesom Den 3. Revle, som du henviser til i din henvendelse, støtter jeg helhjertet op om jeres 

ambitioner om at skabe et nyt fællesskab i København. Byen har brug for flere forskellige 

typer boliger, med plads til mennesker, der vil et aktivt fællesskab. Derfor er det meget 

positiv, at I og andre ildsjæle er villige til at arbejde hårdt for at realisere jeres tanker og 

drømme. Selvom det kræver både tid og tålmodighed. Det har det i sandhed gjort for jer – 10 

år er lang tid, men jeg er sikker på, det bliver ventetiden værd.  

Når I nu har ventet så længe, er det selvfølgelig også ærgerligt, at I nu må vente på 

sagsbehandlingen i Teknik- og Miljøforvaltningen. Byggesagsbehandlingen er et af de 

områder, hvor den forvaltning har været særligt udfordret de seneste år. Det betyder desværre, 

at mange borgere må vente alt for længe på at få deres sager behandlet. Jeg kan kun beklage, 

at I må vente så længe. Imidlertid kan jeg som overborgmester ikke gå ind i sager på andre 



forvaltningers områder. Derfor vil jeg videresende din henvendelse til teknik- og 

miljøborgmesteren så hun bliver opmærksom på problemet og sender dig et svar.  

Afslutningsvist vil jeg sige, at jeg ser meget frem til selv at kunne være med til at indvie 

Urbania CPH når den tid forhåbentligt snart kommer.  

  
Med venlig hilsen  

Frank Jensen 
Overborgmester 
 
 
B rev  f r a  TM F,  KBH K,  30 .08 . 19  

 
Opførelse af Urbania i Lundtoftegade  
Tak for din henvendelse af 20. august 2019 om opførelse af Urbania i Lundtoftegade. Fungerende teknik- og 
miljøborgmester Karina Vester-gård Madsen har bedt mig om at svare, da dit spørgsmål vedrører mit ansvarsområde i 
forvaltningen.  
Ligesom overborgmester Frank Jensen er vi meget positive overfor ud-viklingen af nye boformer og jeres planer om 
oprettelse af et bybolig-fællesskab.  
Som nævnt i vores mail den 21. august 2019 til jeres bygherrerådgiver Michael Vig Reebirk, er der i disse år mange 
byggeønsker I København, og Teknik- og Miljøforvaltningen kan derfor i øjeblikket ikke udarbejde lokalplaner i samme 
tempo, som vi modtager lokalplananmodninger. Det beklager vi naturligvis.  
Vi forventer som oplyst at kunne gå i gang med lokalplanarbejdet for Urbania i løbet af ca. to måneder. I vil blive inviteret til 
et indledende møde, når der er udpeget en projektleder på sagen.  
Med venlig hilsen  
Karsten Biering Nielsen  
V i c e d i r e k t ø r  

 
 

 


